
J O Z E F O V !  L E T T R I C H O V I

Bratislava dňa 8. októbra 1946

Milý pán predseda!

Prečítal som si plán direktora Slovenských elek
trární ing. Beránka na zriadenie stredoškolského 
technického učilišťa v Ban. Bystrici. Po porade 
s prednostom odboru PŠO pre odborné školstvo vy
jadrujem sa k tomuto plánu takto:

Je nesporná potreba moderného vzorného stredo
školského technického učilišťa a zriadenie takéhoto 
učilišťa uznávame. Postavenie a zriadenie školy po
dlá navrhnutého programu vyžiada si však náklad 
presahujúci 100 miliónov korún. V návrhu sa tiež 
predpokladá, že táto suma by mala byť uhradená len 
zo štátnych prostriedkov. Zostavovateľom a zodpo
vedným hospodárom investičného rozpočtu je Pove
reníctvo techniky a ono bude musieť rozhodnúť, či 
táto pomerne luxusne navrhnutá stavba dá sa tu 
v dohľadnom čase realizovať bez toho, aby utrpeli 
ostatné okamžité potreby odborného školstva navrh
nuté do investičného rozpočtu v poradí podľa dôle
žitosti. Na ilustráciu uvádzam, že na rok 1947 žia
dali sme pre odborné školstvo 218 mil. Kčs, z čoho 
doteraz v návrhu rozpočtu na rok 1947 ostalo 18 mil. 
Kčs. Toto je jedna stránka veci.

V tejto súvislosti rád by som poukázal na to, akým 
spôsobom premáhame za daných skromných a často 
núdzových okolností nedostatok školených technic
kých síl na Slovensku. Po dohode s Plánovacím úra
dom okamžitú potrebu technického dorastu prekoná
va školská správa tak, že okrem už dávnejšie zria
denej vyššej školy a majstrovskej školy elektrotech
nickej v Bratislave otvárame už v tomto školskom 
roku ako nové útvary majstrovskú školu elektrotech
nickú v Ban. Bystrici a v Košiciach a vyššiu školu 
elektrotechnickú pre absolventov majstrovských škôl 
elektrotechnických v Bratislave. Tieto nové útvary 
zriaďujú sa pri priemyselných školách už existujú
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cich, aby boli hneď životaschopné a plnili svoje po
slanie pokiaľ možno zodpovedne (sú pri nich dielne, 
vnútorné zariadenie, nástroje i personál).

Predpokladám, že pre elektrotechnický odbor tri 
majstrovské školy a dve vyššie školy budú pre úze
mie Slovenska v normálnych časoch dostačujúce, le
bo vyšlú do života ročne asi 120 absolventov maj
strovských škôl a asi 80 maturantov. Okamžitá vyš
šia potreba sa môže uspokojiť paralelkami. Ak by sa 
podarilo finančne zaistiť stavbu novej budovy pre 
školu, môže ísť už len o preloženie jednej vyššej 
z Bratislavy do iného mesta. Ci to má byť zrovná 
Banská Bystrica, treba uvážiť, lebo Banská Bystri
ca i doterajšie záväzky voči priemyselnej škole stroj
níckej neochotne plní.

V každom prípade ďakujem, že si mi poslal námet 
p. ing. Beránka a ak pokladáš za potrebné, oznám 
mu tieto naše pripomienky.

Porúčam sa Ti s úctou

Tvoj
L. Novomeský
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